

Hurricane Preparedness

Here are some safety precautions to adopt during a hurricane:

- Be vigilant and prepare for emergencies.
- Maintain an informed understanding of meteorological conditions so as to avoid exposure to danger.
- Hurricane-prone areas should be evacuated to avoid hurricane hazards.
- Anything outside the house that can be carried away by the wind should be secured. Check the solidity of your home.
- Protect glass windows.
- Prevent falling trees from damaging your home by trimming tree leaves nearby.
- In case of thunderstorms or high winds, do not take shelter near windows, and electric lines.
- Do not go to sea or if already at sea return to land.
- High winds may cause heavy objects to fly away and injure people. Immobilize any objects that may fly away and injure people.
- Do not cross the rivers in floods under any pretext.
- Gather valuables and important items in a suitcase that can be easily transported in case of evacuation.
- Have a sufficient number of items, equipment, and provisions so that you can survive for at least 3 days. Prepare a Go-Bag.
- Fill up the tank of your vehicle and take cover.
- Equipment and tools that can be used after a hurricane should be stored in a defined and accessible place.
- Make sure the reservoir is protected, unplug the case, and fill the tank with rainwater.
- Inform your surroundings (colleagues, families, friends) about hurricane dangers and risks.

Approaching the hurricane system:

- Listen to radio and television news to learn about the latest meteorological bulletins.
- By following the special instructions above, you can ensure your safety and that of those around you.
- Prepare and/or check your Go-Bags (all in packet bags) by placing them in an easily accessible container or closet.

Go Bag:

- In the event of evacuation or shelter in place, we should be prepared for possible long term stay or for quick evacuation to a safe place for about 72 hours.
- Staff members may individually or as a group, prepare a go-bag with the recommended items:
 - Water o Granola bars
 - Toothbrush, toothpaste, deodorant, wet wipes
 - Flashlight, hand crank radio, batteries
 - Portable cell phone chargers
 - Notepad, pen, pencil, marker
 - Local Street maps, on paper
 - Cyalume light sticks (Few colors)
 - Spare keys –vehicle, home, workplace
 - Whistle
 - First Aid kit
 - Dust mask
 - Work gloves
 - Clothing
 - Long sleeve shirts, pants, raingear, sturdy footwear
 - Copies of important documents (in a waterproof container and on your email address)
 - Passport
 - Coded contact list
 - Identification Card/ Driver License, Social Security Card, Birth Certificate
 - Medical supplies (prescription medication with prescribed dosage visible, included, condoms and Tampons)
 - Cash – small bills
 - Unscented chlorine bleach (for water purification 1:16)
 - Paper plates, cups, eating utensils.

In case of evacuation:

- Depending on the wind force or ponds, the authorities will conduct evacuations in order to protect you.
- Follow the instructions of the official civil security and police services.
- Listen to the official announcements, not the rumors.
- Lock your homes, cut off water, gas and electricity.
- Tell your loved ones about the situation and your new destination.
- Take what you need in case of evacuation.
- Wear firm shoes (with steel caps), and clothes that will protect you from the cold and cuts due to debris.
- Do not engage on a flood road (on foot or by car).

When the hurricane hits:

- Listen to radio and TV news.
- Learn about the evolution of the phenomenon;
- Do not go out, stay safe, away from the windows, in the safest room;
- If you are driving, stay away from trees, electric lines;
- Unplug all electrical appliances; switch off the power at the mains.
- Avoid phone calls; if the house starts to break, protect yourself with mattresses, blankets, or carpets;
- Hang on to solid points or shelter under a solid table or bed;
- Beware of calm at the passage of the eye, (there will be inversion and strengthening of the winds after the eye) the hurricane is not over, after the repeats, the strong winds blowing from an opposite direction will resume.

After the passage of the hurricane:

- Stay tuned to the radio for all official notices and communications;
- Only go out if you have been officially warned that the hurricane is passing, do not ignore the warnings;
- Do not approach dangling wires, damaged buildings and trees, or flooded streams;
- Make it easier to get help;
- Have a recognition of the immediate surroundings of your home;
- Report any possible injuries or casualties among your relatives and coworkers to the emergency services (police, red cross, firefighters, etc.)
- Help response teams to clear routes and traffic lanes;
- Never use the water from a cistern, or water from the distribution network, meanwhile, use the drinking water reserved. In an emergency, if you do not have drinking water, you have two options;
- Boil the water for 10 minutes and then stir it to re-oxygenate it;
- Add three drops of reconstituted chloride per liter of water that you will have filtered beforehand and let stand for at least 30 minutes;
- If you have been evacuated, go home only on the advice of the competent authorities. Use the recommended routes, stay calm. Avoid unnecessary travel.

Voici quelques précautions de sécurité à adopter lors du passage d'un ouragan

- Soyez vigilant et préparez-vous aux urgences
- En savoir plus sur les conditions météorologiques en vous tenant informé des évolutions fournies afin d'éviter l'exposition au danger.
- Préparez-vous à évacuer les zones exposées aux risques d'ouragan
- Sécurisez tout ce qui peut être emporté par le vent et qui est à l'extérieur d'une maison. Vérifiez la solidité de votre maison.
- Protégez vos vitres en mettant du scotch de sorte que si la vitre explose, le verre ne puisse pas voler.
- Couper les feuilles d'arbres près de chez vous pour éviter les dommages causés par la chute d'arbres
- En cas d'orages ou de vents violents, ne vous abritez pas près des fenêtres et des lignes électriques.
- Ne pas aller en mer ou si déjà en mer retourner à la terre.
- Descendez tout objet lourd haut de l'endroit et immobilisez tout objet qui pourrait s'envoler et blesser lors de vents violents.
- Ne traversez pas les rivières en crue sous quelque prétexte que ce soit.
- Rassemblez des objets de valeur et des articles importants dans une valise qui peut être facilement transportée en cas d'évacuation.
- Remplissez le réservoir de votre véhicule et se mettre à l'abri.
- Avoir un nombre suffisant d'articles, d'équipement et de provisions pour que vous puissiez survivre pendant au moins 3 jours. Préparer un Go-Bag.
- Rangez dans un endroit défini et accessible l'équipement et les outils qui peuvent être utilisés après un ouragan.
- Débranchez le boîtier, remplissez le réservoir d'eau avec de l'eau de pluie et protégez le réservoir.
- Convaincre votre environnement (collègues, familles, amis) conscient des risques d'ouragan et des dangers auxquels ils peuvent être confrontés.

Approche du système d'ouragan :

- Écoutez les nouvelles à la radio et à la télévision pour en savoir plus sur les derniers bulletins météorologiques.
- Consolidez votre sécurité et celle de ceux qui vous entourent en suivant et en appliquant les instructions spéciales ci-dessus.
- Préparer et/ou vérifier vos Go-Bags (tous dans des sacs étanche ou sac poubelle) en les plaçant dans un contenant ou un placard facilement accessible.

- En cas d'évacuation ou d'abri en place, vous devriez être prêts à rester à long terme ou à une évacuation rapide vers un endroit sûr pendant environ 72 heures.
- Les membres du personnel peuvent individuellement ou en groupe, préparer un go-bag avec les articles recommandés :
 - Eau en bouteille fermée
 - Barres de céréale et énergisante.
 - Brosse à dents, dentifrice, déodorant, lingettes humides
 - Lampe de poche, radio manivelle à main, batteries de rechange
 - Chargeurs portables de téléphone cellulaire
 - Notepad, stylo, crayon, marqueur
 - Cartes de rue locales, sur papier
 - Cyalume (plusieurs couleur)
 - Clés de rechange : véhicule, maison, lieu de travail
 - Sifflet
 - Trousse de premiers soins
 - Masque de poussière
 - Gants de travail
 - Vêtements
 - Chemises à manches longues, pantalons, imperméables, chaussures robustes
 - Copies de documents importants (dans un contenant imperméable à l'eau) et sur votre boîte email
 - Passeport
 - Liste de contacts codé
 - Carte d'identification/ permis de conduire, carte de sécurité sociale
 - Certificat de naissance
 - Fournitures médicales (médicaments d'ordonnance avec dosage prescrit visible, l'ordonnance, inclus, preservatif, tampon)
 - Cash - petites factures (environ 500 \$)
 - Eau de Javel au chlore non parfumée (pour la purification de l'eau 1:16), paille de filtrage
 - Assiettes en papier, tasses, ustensiles de consommation

En cas d'évacuation :

- Selon les forces du vent ou les étangs, les autorités seront envoyées aux évacuations pour vous protéger contre les risques possibles.
- Suivez les instructions des services officiels de sécurité civile et de police.
- N'écoutez pas les rumeurs, mais les annonces officielles.
- Verrouillez vos maisons, coupez l'eau, le gaz et l'électricité.
- Parlez à vos proches de la situation et de votre nouvelle destination.
- Prenez ce dont vous avez besoin en cas d'évacuation.
- Portez des chaussures fermes et des vêtements qui vous protégeront du froid et des coupures dues aux débris.
- Ne vous engagez pas sur une route inondée (à pied ou en voiture).

Quand l'ouragan frappe

- Écouter les nouvelles de la radio et de la télévision
- En savoir plus sur l'évolution du phénomène ;
- Ne sortez pas, restez en sécurité, loin des fenêtres, dans la pièce la plus sûre ;
- Si vous conduisez, restez loin des arbres, et des lignes électriques ;
- Débrancher tous les appareils électriques ; disjoncter le compteur
- Éviter les appels téléphoniques ; si la maison commence à se casser, protégez-vous avec des matelas, des couvertures ou des tapis ;
- Abritez vous à des points solides ou à un abri sous une table ou un lit solide ;
- Attention au calme au passage de l'œil, (il y aura inversion et renforcement des vents après l'œil) l'ouragan n'est pas terminé, les vents forts soufflant d'une direction opposée reprendront.

Après le passage de l'ouragan

- Restez à l'écoute de la radio pour tous les avis officiels et les communications ;
- Ne sortez que si vous avez été officiellement averti que l'ouragan passe, n'ignorez pas les avertissements ;
- Ne vous approchez pas des fils suspendus, des bâtiments et des arbres endommagés ou des cours d'eau inondés ;
- Faciliter l'accès au secours ;
- Ayez une reconnaissance de l'environnement immédiat de votre maison ;
- Signaler toute blessure ou victime possible parmi vos proches et collègues aux services d'urgence (police, croix rouge, pompiers, etc.)
- Aidez les équipes d'intervention à dégager les accès et les voies de circulation ;
- N'utilisez jamais l'eau d'une citerne, ou l'eau du réseau de distribution, en attendant, utiliser l'eau potable réservée. En cas d'urgence, si vous n'avez pas d'eau potable, vous avez deux options ;
- Faire bouillir l'eau pendant 10 minutes, puis remuer pour la réoxygéner ;
- Ajouter trois gouttes de chlorure reconstituée par litre d'eau que vous aurez filtrée à l'avance et laisser reposer pendant au moins 30 minutes ;
- Si vous avez été évacué, rentrez chez vous uniquement sur les conseils des autorités compétentes. Utilisez les itinéraires recommandés, restez calme. Évitez les voyages inutile.